
 
 
 
Voorstel tot opheffing van de vereniging NAKE 
 
Ruim 20 jaar geleden werd het NAKE opgericht met als doelstelling het aanbieden van een 
onderwijsprogramma voor promovendi in de economische wetenschappen. Op dat moment 
bestond een dergelijk programma in Nederland niet en werd het initiatief van de vereniging 
gesteund door alle Nederlandse economische faculteiten. Inmiddels is er veel veranderd. Na de 
invoering van de Bachelor – Masterstructuur hebben alle betrokken faculteiten zelf een 
onderwijsprogramma als onderdeel van het promotietraject opgezet, veelal in de vorm van een 
tweejarige research-masteropleiding. Voor de faculteiten die samenwerken in het Tinbergen 
Instituut was dat in 2005 aanleiding om de samenwerking met het NAKE te beëindigen.  
 
Begin 2008 hebben de faculteiten van Groningen, Maastricht, Tilburg een voorstel gepresenteerd 
om met ingang van september 2008 gezamenlijk een onderwijsprogramma voor promovendi aan 
te gaan bieden dat in plaats zou moeten komen van het door het NAKE aangeboden 
onderwijsprogramma. Het doel van dit voorstel was om te komen tot kwaliteitsverbetering en 
schaalvergroting van onderwijs aan research-master- en PhD studenten.  
 
Het NAKE-bestuur zag zich door dit voorstel voor een fundamentele keuze geplaatst. Realisatie 
van dit plan zou betekenen dat de rol van de vereniging NAKE grotendeels weg zou vallen en de 
levensvatbaarheid van de vereniging ernstig aangetast zou worden. Het bestuur was er op dat 
moment echter niet van overtuigd dat drie genoemde faculteiten in staat zouden blijken om op 
zo’n korte termijn een onderwijsprogramma neer te zetten dat een duurzame, volwaardige 
vervanging zou zijn voor het NAKE-programma. Bovendien achtte het bestuur de exclusieve 
benadering van het voorstel, waarbij andere, bestaande partners van deelname op basis van 
gelijkwaardigheid werden uitgesloten, strijdig met de oprichtingsgedachte van de vereniging. 
Daarom is in een schriftelijke reactie aan de betrokken faculteiten meegedeeld dat het bestuur in 
principe bereid was zich positief op te stellen ten opzichte van de plannen als aan een drietal 
voorwaarden voldaan zou worden. Er zouden allereerst harde garanties moeten komen voor het 
bestuurlijk committment van de betrokken faculteiten. Ten tweede zou er een goede financiële 
onderbouwing en organisatorische uitwerking van de plannen moeten komen. Ten derde zouden 
de condities waaronder het nieuwe onderwijsprogramma toegankelijk zou zijn voor externe 
studenten helder gemaakt moeten worden.  
 
Deze reactie heeft geleid tot nader overleg tussen NAKE en de betrokken faculteiten en 
aanpassing van het voorstel. Tevens is in het voorjaar van 2008 afgesproken dat de vereniging 
gedurende het collegejaar 2008-2009 het Utrecht-onderwijs, de NAKE workshop en de NAKE-
dag zou blijven verzorgen en dat de drie betrokken faculteit in dat academisch jaar nog niet uit 
het NAKE zouden stappen. Hierover heeft het bestuur de leden op de algemene 
ledenvergadering in oktober 2008 geinformeerd.  
 
Het overleg tussen het NAKE en de betrokken faculteiten heeft uiteindelijk geleid tot het in april 
2009 gepresenteerde plan ‘Het nieuwe NAKE’ (zie bijlage). Dit plan bevat een volledig uitgewerkt 
voorstel voor een onderwijsprogramma georganiseerd door een samenwerkingsverband van de 
faculteiten van Groningen, Maastricht, Tilburg en Utrecht dat inhoudelijk grote overeenkomsten 
vertoont met programma zoals dat in de voorgaande jaren door het NAKE verzorgd werd. Het 
nieuwe onderwijsprogramma zou volgens het plan vanaf september 2009 uitgevoerd worden 
onder verantwoordelijkheid van de vier betrokken graduate schools en ook toegankelijk zijn voor 
studenten van andere faculteiten. Van belang is verder dat het samenwerkingsverband van de 
vier genoemde universiteiten zich in dit voorstel ook bereid verklaart om in samenwerking met de 
KVS de jaarlijkse onderzoeksdag te gaan organiseren.  
 
Het bestuur van het NAKE heeft geoordeeld dat het nieuwe voorstel de vragen en bedenkingen 
die zij het bij het initiële voorstel had geformuleerd wegneemt en een volwaardig alternatief biedt 



voor het NAKE-onderwijsprogramma. Daarom is besloten dat de vereniging NAKE in het 
academisch jaar 2009-2010 geen cursusprogramma aan zou bieden. Tevens is besloten het 
contract van de NAKE-directeur, Jenny Ligthart, dat per 1 oktober 2009 afliep niet te verlengen. 
Jenny blijft als hoogleraar verbonden aan de Faculteit Economie en Bedrijfswetenschappen van 
de Universiteit van Tilburg. De NAKE secretaresse Kristel Suijs is per 1 oktober 2009 als 
secretaresse overgegaan naar het nieuwe samenwerkingverband. De leden zijn hierover in 
oktober 2009 per brief geïnformeerd.  
 
Inmiddels hebben de betrokken faculteitsbesturen, op verzoek van het NAKE-bestuur, het nieuwe 
samenwerkingsverband onderschreven. Per 1 oktober 2009 hebben zij hun bijdrage aan het 
NAKE stopgezet. Het nieuwe programma is met ingang van het academisch jaar 2009-2010 van 
start gegaan. Het bestuur is van mening dat hiermee de belangrijkste bestaansgrond voor de 
vereniging NAKE is komen te vervallen en dat zonder de financiële bijdrage van de faculteiten de 
vereniging niet levensvatbaar is. Het bestuur stelt daarom de leden voor om de vereniging per 1 
juli 2010 op te heffen.  
 
Indien de ledenvergadering hiermee instemt zal het bestuur de ontbinding van de vereniging 
overeenkomstig de statuten afhandelen. In bijzonder zullen het archief, diplomaregister enzovoort 
worden overgedragen aan de faculteit die op dit moment als penvoerder optreedt, te weten 
Tilburg. Het vermogen van de vereniging dat resteert nadat alle verplichtingen zijn afgehandeld 
zal naar rato van de bijdage in 2009 worden verdeeld over de deelnemende faculteiten.  
 
 
 


